
 
Workshop: Workshop series under the project “Rediscovering Friendships – A reflective, creative and expressive 
journey to reconnect and celebrate Friendships” 
Title: The Friend Zone 
Date: 01.08.2021, 08.08.21, 15.08.21, 22.08.21 and 29.08.21 
Timings: 11.30 AM – 1 PM 
Medium of instruction: English and German 
 

 
 
 
Description:  Goethe-Institut / Max Mueller Bhavan is organising a social media project “Rediscovering Friendships – 
A reflective, creative and expressive journey to reconnect and celebrate Friendships” throughout the month of August 
to celebrate Friendship Day, that happens to be on the first Sunday of August. 
The highlight of the project is a series of workshops "The Friend Zone", to be conducted by renowned education 
designer Gaurav Juyal. Starting from 01.08.21, every Sunday, German students from East-India will come together to 
take part in the workshops which will revolve around the central theme of Friendship and each week will see a new 
theme.  
 
A glimpse into the topics that the participants will be exploring: 
 

Sunday 1st August 2021, 11.30 AM – 1 PM: FRIENDSHIP AND ALL THAT IT MEANS 
 
Starting fresh, the participants will revisit the meaning of friendship and explore the spectrum of what it 
means for different people. After that, they will be working on expressing the most important part of 
friendship with film and animation. Participants will be making a small animation or a short film, which can 
then be uploaded and shared on Instagram 
 
Sunday 8th August 2021, 11.30 AM – 1 PM: BEFRIENDING YOURSELF 

Participants will be learning about the importance of becoming friends with their own selves and the various 
personalities and sides that make them the person that they are. Just like a group, we love some things in 
us and we dislike some bits. They will be learning about how to be kind to themselves and create a series 
of digital posts / posters to share with the world 
 
 
Sunday 15th August 2021, 11.30 AM – 1 PM: FRIENDSHIP AND THE ARTS 
 
A unique session where two anonymous people will interact over a call, and afterwards they will illustrate 
each other’s character via posts on how they might look based on only the conversations. They will be 



taking notes and share what presumptions and judgement they had made and how correct or wrong they 
were. 
 

Sunday 22th August 2021, 11.30 AM – 1 PM: INTERNET SAFETY AND ANTI-BULLYING 
 
 Participants will explore the world of the internet and how it can be a place full of great as well as not so 
great things. We will explore the idea of digital co-creative spaces. what a person can be and how they can 
make proper use of it. Together they will brainstorm and visualize the future of internet and digital safe 
spaces. They will learn to draw their concepts using tools like design thinking and visualization and finally 
create a doodle page or a comic page about the future. 
 
Sunday 29th August 2021, 11.30 AM – 1 PM: GIVING BACK A LITTLE LOVE 
 
During this session, students will design Friendship Boxes to cheer up a child going through a stressful 
transition/ during the pandemic. This box may have toys, games or little confectionery or art kits.  They will 
be honing their capacities of finding ways to make people have friends and feel loved. 
 

The project “Rediscovering Friendships – A reflective, creative and expressive journey to reconnect and 

celebrate Friendships” will play out largely on social media. Apart from workshops, we will also be posting 

fun things on our social media such as video tutorials, yoga sessions, games etc. All of these events are for 

open audience and no registrations are required. All one needs to do is subscribe our official Goethe-Institut 

Kolkata Instagram account 
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https://www.instagram.com/goetheinstitut_kolkata/?utm_medium=copy_link
https://www.instagram.com/goetheinstitut_kolkata/?utm_medium=copy_link


 

Veranstaltung: Workshopreihe im Rahmen des Projekts “Rediscovering Friendships – A reflective, creative 
and expressive journey to reconnect and celebrate Friendships” 
Titel: The Friend Zone 
Daten: 01.08.2021, 08.08.21, 15.08.21, 22.08.21 und 29.08.21 
Zeit: 11.30 Uhr -  13.00 Uhr 
Unterweisungssprache: Englisch und Deutsch 
 

 
 
Beschreibung: Im August organisiert das Goethe-Institut / Max Mueller Bhavan das Social Media-Projekt 

“Rediscovering Friendships – A reflective, creative and expressive journey to reconnect and celebrate 

Friendships”, um den indischen Tag der Freundschaft am ersten Augustsonntag zu feiern. 

Den Höhepunkt des Projekts bildet die Workshopreihe „The Friend Zone” unter der Leitung des bekannten 

Bildungsdesigners Gaurav Juyal. Ab dem 01.08.2021 treffen sich Deutschlernende aus Ostindien an jedem 

Sonntag, um an wöchentlich wechselnden Workshops zum Thema Freundschaft teilzunehmen. 

 

Ein kurzer Überblick über die Themen, mit denen sich die Teilnehmer:innen beschäftigen werden: 
 
 

Sonntag, 1. August 2021, 11.30 Uhr – 13.00 Uhr: FRIENDSHIP AND ALL THAT IT MEANS (Freundschaft 
und ihre Bedeutungen) 
 
Die Teilnehmer:innen beginnen ganz von vorne, indem sie die Bedeutung von Freundschaft neu 
durchdenken und herausfinden, welche vielfältigen Bedeutungsformen sie für verschiedene Menschen 
haben kann. Danach arbeiten sie mithilfe von Filmen und Animationen an Ausdrucksformen für die 
wichtigsten Aspekte der Freundschaft. Die Teilnehmer:innen entwerfen kurze Animationen oder Kurzfilme, 
die auf Instagram hochgeladen und geteilt werden können.  
 
Sonntag, 8. August 2021, 11.30 Uhr – 13.00 Uhr: BEFRIENDING YOURSELF (Freundschaft schließen mit 
sich selbst) 

Die Teilnehmer:innen erfahren mehr über die Wichtigkeit, mit sich selbst Freundschaft zu schließen und die 
zahlreichen Persönlichkeiten und Aspekte anzuerkennen, die eine Person ausmachen. Wie in einer Gruppe 
gibt es Dinge, die wir an uns mögen und andere, die wir nicht ausstehen können. Die Schüler:innen lernen, 
wie sie achtsam mit sich selbst umgehen können und erstellen eine Reihe digitaler Posts / Poster, die sie 
mit der Welt teilen. 



Sonntag, 15. August 2021, 11.30 Uhr – 13.00 Uhr: FRIENDSHIP AND THE ARTS (Freundschaft und die 
Kunst) 
 
Eine einzigartige Sitzung, in der sich zwei einander unbekannte Personen per Anruf unterhalten, um im 
Anschluss den Charakter und das Aussehen des Anderen nur aufgrund dieser Gespräche durch Posts bildlich 
darzustellen. Dabei machen sie sich Notizen, tauschen sich über ihre Vorannahmen und Entscheidungen 
aus und finden heraus, wo sie richtig oder falsch gelegen haben.  
 
Sonntag, 22. August 2021, 11.30 Uhr – 13.00 Uhr: INTERNET SAFETY AND ANTI-BULLYING 
(Internetsicherheit und Anti-Mobbing) 
 
Die Teilnehmer:innen erkunden die Welt des Internets und untersuchen sowohl ihre guten als auch ihre 
nicht so guten Seiten. Sie erforschen Ideen über digitale, co-kreative Räume, wie eine Person sein kann und 
wie sie all dies am besten für sich nutzen können. Zusammen sammeln sie Ideen und visualisieren die 
Zukunft des Internets und digitaler geschützter Räume. Sie lernen, ihre Vorstellungen mittels Design 
Thinking und Visualisierung aufzuzeichnen und erstellen schließlich eine Doodle- oder Comic-Seite über die 
Zukunft. 
 
 
Sonntag, 29. August 2021, 11.30 Uhr – 13.00 Uhr: GIVING BACK A LITTLE LOVE (Ein wenig Liebe 
zurückgeben) 
 
Während dieser Sitzung entwerfen die Schüler:innen Freundschaftskisten, mit denen ein Kind 
aufgemuntert wird, das sich gerade in einer schwierigen Phase (in der Pandemie) befindet. Die Kiste kann 
Spielzeuge, Spiele, Süßigkeiten oder Bastelzubehör beinhalten. Die Teilnehmer:innen können dadurch ihre 
Fähigkeiten verbessern, anderen Menschen Freundschaft und Liebe zuteilwerden zu lassen. 
 
 
Das Projekt „Rediscovering Friendships – A reflective, creative and expressive journey to reconnect and 

celebrate Friendships” findet größtenteils in den Sozialen Medien statt. Neben Workshops posten wir auf 

unseren Kanälen außerdem Videoanleitungen, Yogakurse, Spiele und vieles mehr. Alle Veranstaltungen 

sind einem breiten Publikum zugänglich; eine Anmeldung ist nicht erforderlich. Alles, was man für die 

Teilnahme tun muss, ist es, den offiziellen Goethe-Institut Kolkata Instagram-Account zu abonnieren.  

 
 
 
 

https://www.instagram.com/goetheinstitut_kolkata/?utm_medium=copy_link

